
 

 
 

Zápis ze členské schůze 5. 10. 2022 – restaurace Kuklík 
 
 

    Schůze byla započata úvodním slovem předsedy, ovšem za absence 
obvyklých zapisovatelů. Velice stručného popisu schůze se ujala jednatelka, 
protože se nikdo dobrovolně nepřihlásil a celou dobu, až na malé příspěvky 
ostatních, vše odkomentovala.  
 K organizaci léčení se vyjádřil zdravotní referent př. Michal Červinka, který 
letos, již jen jako jediný, distribuuje léčiva důvěrníkům a se kterým bude nutno 
řešit veškeré nesrovnalosti. Zásadní pokyn, fumigace posunout na co 
nejpozději, ve včelstvech jsou až 4 plásty s plodem. Teplotní vývoj bude příznivý 
z hlediska ošetřování (bez výrazného poklesu teplot), ale nelze očekávat 
bezplodový stav. Tam, kde včelstva již padají na varroázu, bude nutné 
v průběhu vyšších teplot očekávat loupeže a reinvazi roztoči. Léčit se letos bude 
pouze Varidolem, z důvodu stále vysokých nálezů roztočů v zimní měli.  Pokud 
někdo trvá na střídání s přípravkem na bázi tau-fluvalinátu, nechť se domluví se 
svým důvěrníkem předem.  
Zprávu o 1. Včelařské konferenci v Praze, obohacenou o zážitky a nové 
poznatky z preventivních opatření a kontroly zdraví na Slovensku přednesl 
přítel předseda s doplněním jednatelky. 
    Změna veterinárního zákona přináší drobné úpravy v uvolnění povinností 
včelaře, pro které již není nutné ohlašovat na SVS ztráty a přesuny mimo kraj či 
okres, nicméně stále platí, že pro přemístění včelstev nad 3 km musí mít včelař 
platné vyšetření na MVP.  
Pro nezájem byla stornována nabídka zájezdu do Trenčína, po domluvě 
s účastníky došlo k rozhodnutí – pojede se 1 vozem ve 4, a to již v pátek  14.10., 
s noclehem v Olomouci a výlet bude pokračovat sobotní účastí na Semináři 
PSNV – Coloss. O průběhu podáme zprávu.  
Hlavní diskuzní příspěvek večera se vztahoval k výstupům apiterapeutického 
workshopu, který pořádal Čapis spolu s NSEV Čabárna. Mnoho teoretických 
poznatků, praktických rad a vlastních zkušeností účastníkům předávala 3 dny 
paní MUDr. Jana Irsáková. Virtuální ochutnávku z kuchyně našich včel 
zprostředkovali jednatelka a další účastník z naší ZO, Michal Hladík.  
Ačkoli byla ještě připravena další témata k diskuzi, pro pokročilý čas a postupně 
se vytrácející posluchače byla schůze ukončena okolo 20. hodiny.  
 
Zapsala Dana Belušová, jednatelka 
 
 


